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September: de start van het sportseizoen voor heel wat clubs. Ook 
voor sportdiensten is dit een drukke periode met heel wat vragen 
en zaken die dienen opgestart te worden. Sportclubondersteuning 
is er daar een van. Denk maar aan die spreker op de algemene ver-
gadering voor je clubs in het najaar, of de verwerking van de subsi-
diereglementen. In Halle heeft men de voorbije jaren net heel hard 
ingezet op die sportclubondersteuning om samen doelstellingen te 
behalen. Een blik op de trajecten die diensthoofd Ann Everaet sinds 
2016 uitvoert.

Nieuwsbrieven, infosessies, bijscho-
lingen, uitwisselingsmomenten … 
De lijst met mogelijke ondersteu-
ningsvormen voor sportclubs breidt 
steeds uit. Sommige gemeenten 
gaan nog een stapje verder en zitten 
voor een intensieve periode rond de 
tafel met hun clubs om te werken 
rond bepaalde thema’s. Zo ook in 
Halle, waar men sinds 2016 opteert 
om trajecten te doorlopen met clubs 
om tot concrete acties te komen. 
Een van deze trajecten wordt gemo-
nitord in kader van de oproep die 

VSF en ISB deden in 2016, waarbij de 
efficiëntie en effectiviteit bij clubs 
in kaart gebracht wordt door Line 
Declercq van Coach2Competence. 
Alvast een blik op de werking.

Aanleiding

Na de tweedaagse vorming ‘sport 
& armoede’ van ISB in het voor-
jaar van 2016, wou Halle haar sport-
clubs meer betrekken bij dit thema. 
De opleiding zorgde namelijk niet 

Ondersteuningstrajecten 
in Halle: clubs aan de 
slag met armoede
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alleen voor inspiratie maar trachtte 
de lokale ambtenaar ook aan te zet-
ten tot het ondernemen van actie. 
Met bijna 40.000 inwoners en een 
ligging vlakbij Brussel, zijn er in 
Halle heel wat mensen die leven in 
armoede. Hoog tijd om met sport 
hierop in te spelen, al is het gezien 
de aard van het thema niet zo evi-
dent om engagement te krijgen bij 
de vrijwillige sportclubbestuurder. 

Van infosessie naar 
bijscholing

“De eerste betrachting was om clubs 
zelf te inspireren om rond dit thema 
te gaan werken”, legt Ann Everaet 
uit. “Dat was niet evident dus bouw-
de ik de ondersteuning stapsgewijs 
op. Met de knowhow die ik had 
opgedaan op de tweedaagse vorming 
maakte ik een presentatie over de 
‘open sociale sportclub’. Deze heb 
ik zelf toegelicht aan de 60 clubs uit 
Halle op de algemene vergadering 
van de sportraad eind 2016. Van 
daaruit werd via een vragenlijst bij 
de clubs gepolst in hoeverre er inte-
resse was om verder te werken rond 
dit thema. De geïnteresseerde clubs 
werden uitgenodigd voor een deel-
name aan de Dynamo-bijscholing 
over open sociale sportclubs een 
paar weken later. Zo werd de onder-
steuning opgebouwd van infosessie 
naar een echte bijscholing. Dat was 
alvast een geslaagde stap waar maar 
liefst 18 deelnemers op af kwamen.”

“Toch ondervond ik dat de clubs nog 
extra ondersteuning nodig hadden 
om het thema echt te behandelen 
binnen de clubwerking. Ik zocht 
partners om de clubs uit Halle samen 
met de sportdienst verder te begelei-
den naar open en sociale sportclubs. 
Het idee ontstond om een traject op 
te starten om echt in de diepte te 
werken met de verschillende geïn-
teresseerde clubs. Uiteraard was dit 
traject vrijblijvend en dan is het bang 
afwachten of de vrijwillige drukbe-
zette sportclubbestuurder ook hier-
voor tijd wilde maken. We slaagden 
erin om tien clubs bij dit traject te 
betrekken, wat uiteraard al een knap-
pe prestatie was.”

Een traject opstellen

Opstellen van ondersteuningstra-
jecten is geen alledaagse taak van 
de sportfunctionaris, dus een goede 
voorbereiding was nodig. Vroeger 
had je amper voorbeelden van 
gemeenten of steden die deze vor-
men van ondersteuning toepassen. 
Tegenwoordig zijn er meer en meer 
gemeenten die voor deze ondersteu-
ningsvorm kiezen of zelfs profes-
sionals inschakelen om verregaan-
de resultaten te boeken. “Door de 
ondersteuning van Line Declercq 
werd het traject in Halle sterker”, 
aldus Ann. “Ze stelde vaak kritische 
vragen zodat wij het project scherper 
konden stellen en zo verbeteren.“

“De eerste actie van dit traject was 
een intern overleg over de doelstel-
lingen die we voor ogen hadden. 
Zo bestaat er in Halle de ‘Kom!pas’ 
die mensen in armoede reductie 
geeft op onder andere het lidgeld bij 
sportclubs. De doelstelling vanuit 
de stad was dat meer clubs aan de 
slag gingen met deze reductiepas, 
dat bij de clubs de competenties 
rond drempels verlagen voor men-
sen in armoede werden versterkt, en 
dat hierrond concrete acties zouden 
worden uitgewerkt.” 

“Om ons hierbij te helpen gingen we 
op zoek naar lokale partners, zodat 
de beschikbare expertise optimaal 
ingezet kon worden. Elke gemeente 
heeft wel organisaties of verenigin-
gen die zich inzetten voor men-
sen in armoede. Wij kozen voor 
‘Open armen vzw’ die ook profes-
sionals in dienst heeft. Deze vzw 
is een vereniging die werkt aan 

Ik ben er zelf heel hard van overtuigd 
dat iedereen de kans moet hebben om te 
sporten. Die motivatie geeft me een boost 
om er iets succesvol van te maken
Ann Everaet, diensthoofd sportdienst Halle
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 armoedebestrijding. Met de ervarin-
gen van mensen in armoede formu-
leren zij suggesties aan het beleid 
hoe het beter kan. Ze gebruiken vor-
mingen en discussiemomenten om 
het beleid of personen te versterken 
in deze materie. Daarnaast deden 
wij ook een beroep op de expertise 
van Demos.”

Behoeften en expertise 
verenigen

“Armoedebestrijding heeft vele 
onderdelen. Om die reden splitsten 
wij met de projectgroep het thema 
op, van signalen rond armoede her-
kennen en budgetoefeningen tot 
het wegwerken van drempels. Als 
sportfunctionaris kan je de noden 
en ervaringen van de geïnteresseer-
de clubs op tafel gooien. De lokale 
partner kan je dan weer helpen met 
haar expertise. Het kwam er nadien 
op neer om een duidelijk traject 
neer te zetten waarbij de noden van 
de clubs konden ingevuld worden 
én waarbij de diverse subthema’s 
bespreekbaar werden. We kozen 
voor drie avondsessies binnen een 
termijn van drie maanden in het 
voorjaar van 2017. Tijdens de ses-
sies werd er geluisterd naar de clubs 
en werden de drempels in groep 
besproken. Daarnaast werd de info 
van de bijscholing uit het najaar 
nog eens opgefrist en kwamen ook 
enkele experten aan het woord. Zo 
werd de Kom!pas voorgesteld.”

“De meeste voorbereiding kruipt in 
het stellen van de juiste vragen en 
oefeningen aan de clubs zodat ze 
zelf met ideeën naar voor komen 
en actief deelnemen aan het tra-
ject. Teveel top-down info en acties 
pushen werkt niet. Via onze partner 
werd er ook iemand uitgenodigd 
die in armoede leeft. Het verhaal 
van deze persoon ging bij velen 
door merg en been en versterkte 
alleen maar de drang dat we vanuit 
sport echt een rol kunnen opnemen. 
Daarnaast maakten we ook gebruik 
van de kaartjes van het ‘Netwerk 
tegen Armoede’ om stellingen te 
bespreken.”

Het resultaat

In totaal namen tien clubs deel 
aan het traject en vier clubs stap-
ten intussen in het Kom!pasverhaal. 
Drie andere clubs maakten al 
gebruik van deze pas, maar heb-
ben nu extra competenties op zak 
om nog meer met het thema te 
doen. Ook kwamen er op clubni-
veau diverse concrete acties. Zo zette 
atletiekvereniging Olympic Halle in 
op een mobiele sportkar om sport 
aan te bieden in de wijken en men-
sen warm te maken om zich aan 
te sluiten bij de club. Een van hun 
leden is Isaac Kimeli met Keniaanse 
roots en wordt als rolmodel naar 
voor geschoven. Deze beloftevolle 
loper doet mee op internationaal 
niveau en inspireert lokaal heel wat 
mensen. 
 
De bedoeling is om de clubs die 
in het traject zaten nog verder te 
ondersteunen. Meteen een nieuw 
traject houden is nog niet aan de 
orde. Eerst wil Ann van deze clubs 
echte rolmodellen maken. Zo hoopt 
men dat hun acties door een toe-
lichting op de algemene vergadering 
van de sportraad of vermelding in 
het infoblad andere clubs zal aan-
zetten om te werken rond dit thema 
en in te stappen op de Kom!pas. 
Het is echter niet uitgesloten dat er 
in de toekomst rond deze thema’s 
een nieuw traject komt voor andere 
clubs uit Halle. Ook rond G-sport 
is er interesse om in de toekomst 
een traject te doorlopen. Kortom: 
voldoende werk op de plank om de 
clubs te blijven ondersteunen. //
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Kies een goede locatie!

Uit evaluaties in Halle bleek de 
locatie van de overlegmomenten 
zeer slecht te scoren. Een verga-
derzaal in de sporthal was volgens 
de deelnemers geen ideale ruimte 
om dit traject uit te voeren. Bij 
toekomstige projecten overweegt 
Ann naar het stadhuis te gaan of 
naar de thuislocatie van een van 
de sociale partners. Dat verlaagt 
de drempel bij clubbestuurders 
als zij al eens in contact gekomen 
zijn met de locatie. Ook denkt ze 
eraan om een sessie te houden bij 
een sportclub die een eigen infra-
structuur ter beschikking heeft. 

Tijdrovend is het zeker, maar de 
resultaten en extra voeling bij de clubs 
zijn die tijdsinvestering absoluut waard
Ann Everaet, diensthoofd sportdienst Halle


